

EDITORIAL NOTE

After five decades of history and strong ties to the universities of Valencia and Oviedo, *teorema. An International Journal of Philosophy* enters a new phase in 2025 as part of the University of Granada's collection of academic journals. First and foremost, we wish to acknowledge the outstanding work of its founder, Manuel Garrido, and the philosophers who have guided the journal over the last thirty years, Luis Manuel Valdés Villanueva and Ángel García Rodríguez. Spanish analytic philosophy owes them a deep debt of gratitude for their invaluable efforts in elevating philosophical work in Spain to international standards. Without *teorema*, the progress of Spanish philosophy to its current standing would have been far more challenging. The journal has played a crucial role by publishing original research and translations of influential philosophical works, making international philosophy accessible to those who might not have had alternative means of engagement. At the same time, it has provided multiple generations of Spanish philosophers with a platform to present and defend their ideas, fostering public debate in a manner that was long standard in other European countries but largely absent from Spanish academia at the time. The journal *teorema* is now in our hands, and it is our duty to uphold the excellent work of those who came before us. We take on this responsibility, fully aware of its significance, with enthusiasm for the impact we hope to have on the philosophical community.

A key part of our mission is to ensure that *teorema* evolves alongside the diverse ways in which contemporary analytic philosophy is practised. This requires broadening the journal's scope to encompass the full range of topics and methods that philosophers are currently engaging with. In this regard, *teorema* aims to be inclusive in multiple ways. We seek to foster discussions in the philosophy of language and the mind, in logic and its philosophy, in metaphysics and epistemology, in aesthetics, in the philosophies of science and technology, in moral and political philosophy, in argumentation theory, in metaphilosophy and the history of philosophy—in sum, in every domain where high-quality philosophical work is being conducted. We also welcome contributions that employ experimental methods, political perspectives, and formal approaches, alongside conceptual analysis and historiographical inquiry. Our only guiding criteria are philosophical excellence and a commitment to the tradition that has brought us to this point—analytic philosophy, understood in its broadest sense.

We warmly invite philosophers at all stages of their careers to trust *teorema* as a venue for publishing their work. At the same time, we humbly ask for the continued support that the journal has received in the past, with the firm commitment that we will work tirelessly to earn it. This support extends not only to authors but also to reviewers and readers. After all, we each play these roles at different times—writing, reading, and evaluating are fundamental aspects of our profession. Academic journals

cannot thrive without the generosity of the philosophical community, nor would they serve their purpose without it. We hope to demonstrate that we approach this new chapter as a service to a shared intellectual endeavour—one whose aims we all uphold. But we cannot do it alone.

Finally, we would like to express our deep gratitude to the University of Granada, which has enthusiastically provided its support and infrastructure to the journal, allowing it to remain open access and free for both readers and authors.

Let us hope for success in our endeavours, for our success will be part of the success of analytic philosophy in Spain.

Maria José Frápolli and Esther Romero

NOTA EDITORIAL

Tras cinco décadas de historia y vinculación con las universidades de Valencia y Oviedo, *teorema. Revista Internacional de Filosofía* inicia una nueva etapa en 2025 como parte del conjunto de revistas académicas de la Universidad de Granada. Ante todo, queremos reconocer la excepcional labor de su fundador, Manuel Garrido, así como de las personas que han dirigido la revista durante los últimos treinta años, Luis Manuel Valdés Villanueva y Ángel García Rodríguez. La filosofía analítica en España tiene con ellos una profunda deuda de gratitud por su incansable esfuerzo en elevar el trabajo filosófico en nuestro país a estándares internacionales.

Sin *teorema*, el desarrollo de la filosofía analítica en España habría sido significativamente más difícil. La revista ha desempeñado un papel esencial al publicar investigaciones originales y traducciones de obras filosóficas influyentes, ofreciendo a varias generaciones de filósofos un acceso a la filosofía internacional que de otro modo quizás no habrían podido disfrutar. Al mismo tiempo, *teorema* ha servido como una plataforma clave para que los investigadores expusieran y defendieran sus ideas, fomentando el debate público en un tiempo en el que este tipo de intercambio fue común en otros países, pero escaso en España.

A partir de ahora, *teorema* está en nuestras manos, y con ello asumimos la responsabilidad de continuar la extraordinaria labor de quienes nos precedieron. Lo hacemos con plena conciencia de su importancia y con el entusiasmo de quienes esperan contribuir significativamente al continuo avance de la filosofía en nuestro entorno.

Una parte fundamental de nuestra misión es garantizar la evolución de *teorema* para adaptarse a la diversidad de formas en las que la filosofía analítica se practica actualmente. Para ello, es necesario ampliar el alcance de la revista, de manera que abarque la totalidad de temas y métodos que ésta presenta en la actualidad.

Buscamos acoger debates en filosofía del lenguaje y de la mente, en lógica y su filosofía, en metafísica, epistemología, estética, filosofía de la ciencia y de la tecnología, filosofía moral y política, teoría de la argumentación, metafilosofía e historia de la filosofía; en definitiva, en todos aquellos ámbitos en los que se está desarrollando trabajo filosófico de calidad. También damos la bienvenida a contribuciones que empleen métodos experimentales, perspectivas políticas y enfoques formales junto con el análisis conceptual y la investigación historiográfica. Nuestros únicos criterios irrenunciables son la excelencia filosófica y el compromiso con la tradición que nos ha traído hasta aquí: la filosofía analítica, entendida en su sentido más amplio.

Invitamos cordialmente a los miembros de la comunidad filosófica en todas las etapas de su carrera a confiar en *teorema* como un espacio para la publicación de sus trabajos. Al mismo tiempo, solicitamos humildemente el apoyo continuado que la revista ha recibido en el pasado, con el firme compromiso de que trabajaremos sin descanso para merecerlo. Este apoyo no solo concierne a los autores, sino también a los evaluadores y lectores. Al fin y al cabo, todos desempeñamos estos roles en distintos momentos: escribir, leer y evaluar son aspectos fundamentales de nuestra

profesión. Las revistas académicas no pueden prosperar sin la generosidad de la comunidad filosófica, ni cumplirían su propósito sin ella. Por nuestra parte, queremos asegurar que afrontamos esta nueva etapa como un servicio a un proyecto intelectual compartido, cuyos objetivos todos defendemos. Pero no podemos hacerlo sin vuestra ayuda.

Por último, queremos expresar nuestro profundo agradecimiento a la Universidad de Granada, que ha brindado de manera entusiasta su apoyo e infraestructura a la revista, permitiendo que *teorema* siga siendo de acceso abierto y gratuito tanto para lectores como para autores.

Deseamos fervientemente tener éxito en esta empresa, pues nuestro éxito será parte del éxito de la filosofía analítica en España.

María José Frápolli y Esther Romero